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V dňoch 3. – 6. 2. sme sa spolu s Igorom Trepáčom zúčastnili medzinárodného seminára 
EBL, ktorý sa konal v Telecittà, S. Giusto Canavese, Turín, Taliansko. 

Seminár pozostával z referátov o rôznych oblastiach bridžu. Odzneli napríklad nasledujúce 
referáty: 
Panos Gerontopoulos: „The EBL Youth Programme“,  
AnnaMaria Torlontano: „Women Bridge“ 
Geert Magerman: „Bridge and University: WBF, EBL, FISU, EUSA“ 
Charlotte Blaiss: „The ACBL Youth Development Policy“ 
Anne Mette Schaltz: „Danish Junior Administration and Learning“ 
Göran Mattsson, Nissan Rand: „Senior Bridge“ 
 Z týchto referátov ma najviac zaujal referát o bridži na vysokých školách, keďže sám som 
založil jeden univerzitný klub. Z diskusie s p. Magermanom vyplynula ochota ďalšej spolupráce 
v tejto oblasti. 

Ďalšou časťou seminárov bola práca v pracovných skupinách. My sme sa zúčastnili práce 
skupiny, ktorá sa zaoberala oblasťou mladých a vyučovania bridžu. Účastníci seminára boli 
rozdelení do štyroch skupín podľa veľkosti ich národných bridžových organizácií (NBO). My sme 
boli zadelení do skupiny „D“, teda medzi najmenšie NBO. 
 V týchto skupinách sme diskutovali o štyroch rôznych oblastiach. V oblasti filozofickej sme 
diskutovali o filozofii podpory mladých ľudí v bridži. Hlavným dôvodom zamerania sa na mladých 
je, aby sa zamedzilo poklesu počtu členov NBO. Zamerali sme sa aj na to, čo sme schopní mladým 
ľudom ponúknuť, ako ich dokážeme pritiahnuť, aby sa venovali práve bridžu. 
 Druhá časť diskusie sa venovala „EBL Youth Programme“ – programu vypracovanom EBL, 
v ktorom sú podrobne analyzované oblasti, v ktorých máme možnosť osloviť mladú generáciu. Boli 
predstavené súčasné a aj pripravované súťaže určené mladým. (Majstrovstvá Európy a sveta 
družstiev, Majstrovstvá sveta jednotlivcov a dvojíc, Svetový juniorský tábor zo súčasných 
a z pripravovaných Európska čaša/Pohár/Tanier, Majstrovstvá Európy dvojíc, Majstrovstvá sveta 
škôl) Bola taktiež rozobraná otázka financovania týchto programov. 

V ďalšej časti sme sa zamerali na národné programy pre mladých. Zaoberali sme sa 
otázkami infraštruktúry, propagácie, vzdelávania, možnosťami usporiadania kurzov pre mladých, 
ale aj pre učiteľov bridžu a inými otázkami. 

V poslednej časti sme sa zamerali na spôsoby vyučovania bridžu. Z diskusie vyplynulo, že 
skoro v každej krajine je iný prístup. Napríklad v Lotyšsku preferujú hranie v kluboch hneď po 
zvládnutí pravidiel, vo Francúzsku na to idú pomalšie a v kluboch hrávajú len schopnejší hráči. Bol 
prezentovaný minibridž ako prvý stupeň pri učení bridžu, využívaný hlavne vo Francúzsku. Bol 
prezentovaný program, ktorého by sa mali v budúcnosti zúčastňovať budúci učitelia bridžu. 

Ďalší deň sme okrem referátov mali ďalšiu časť práce v skupinách, ktoré vznikli spojením 
dvoch podobných skupín. V tejto časti sme prezentovali aktuálny stav v našej krajine (počet členov 
SBZ, aká časť je juniorov, aké druhy súťaží u nás prebiehajú, ...). 

Súčasťou seminára bol aj malý párový turnaj. 
Celkovo hodnotím našu účasť na tomto seminári veľmi pozitívne vzhľadom na získané 

množstvo materiálov a kontaktov. 
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